
 

 

Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č.  9/2016 

konaného dne 5. 10. 2016 
 

 Přítomni: 
1. Kettner Lukáš (předseda) 4. Preininger Tomáš 
2. Vrzal Miloslav 5. Měrtlová Soňa (tajemnice) 
3. Černý Radek  
 
Nepřítomni (omluveni): 
1. Šmardová Hana 6. Procházka Jan 
2. Antonín Pavel 7. Kaňkovský Vít 
3. Houser Jaroslav 8. Libus Petr 
4. Bambasová Jaroslava 9. Wasserbauer Stanislav 
5. Janoušková Marcela  
 
  Program:  
1. Zahájení; 
2. Schválení programu; 
3. Kontrola zápisu; 
4. Stížnostní agenda vedená na odboru zdravotnictví; 
5. Zhodnocení činnosti Zdravotní komise; 
6. Diskuze, různé, 
7. Závěr. 
 
1. Zahájení 
Lukáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „ZdK“), zahájil jednání. Přivítal všechny přítomné. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že komise není 
usnášeníschopná.   2. Schválení programu 
Lukáš Kettner přednesl návrh programu zasedání, který byl 4 hlasy schválen. 
 3. Kontrola zápisu 
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
  4. Stížnostní agenda vedená na odboru zdravotnictví  
Soňa Měrtlová okomentovala podkladový materiál. Krajský úřad podle zákona č. 372/2011 Sb., o zdravotních službách a podmínkách jejich poskytování (zákon o zdravotních službách), 
v přenesené působnosti je příslušným správním orgánem pro vyřizování stížností proti postupu 
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poskytovatele při poskytování zdravotních služeb nebo proti činnostem souvisejícím se zdravotními službami. Stížnost se podává poskytovateli, proti kterému směřuje. Pokud osoba, 
která podala poskytovateli stížnost, s jejím vyřízením nesouhlasí, může podat stížnost krajskému úřadu, který tomuto poskytovateli udělil oprávnění k poskytování zdravotních služeb. Zároveň uvede důvody nesouhlasu s vyřízením stížnosti poskytovatelem. Lukáš Kettner doplnil, 
že velký posun nastal v tom, že nemocnice jsou ochotny přiznávat stížnosti. Dále upozornil na malou informovanost obyvatel v oblasti poskytování péče. Kdy je zapotřebí volat zdravotnickou 
záchrannou službu, kdy navštívit pohotovost, co mohou požadovat po praktickém lékaři, co po ambulantních lékařích atd. Soňa Měrtlová odpověděla, že krajský úřad vydal brožurku s návodem jak postupovat ve vybraných životních situacích.  Na základních školách, víceletých 
gymnáziích a učňovských oborech a středních školách jsou žáci školeni v poskytování první pomoci. Lukáš Kettner doplnil, že je nutné uvádět i negativa spojená se zneužíváním služeb. Ke 
zneužívání zdravotnických služeb a ochraně zdravotnického personálu se rozvinula diskuze.    5. Zhodnocení činnosti Zdravotní komise 
Lukáš Kettner zhodnotil činnost komise za rok 2016. Členové poděkovali za přínos, bohužel 
z důvodu pracovního vytížení některých členů komise, byli členové ochuzení o jejich příspěvky do diskuzí.   
Během jednání se dostavil člen komise Radek Černý.  6. Diskuze, různé 
Lukáš Kettner otevřel téma nedostatku zubních lékařů v obci Jemnice. Přímé úhrady a úhrady 
od pojišťoven nejsou tak velké, jako ve větších městech. Nesouhlasí s tím, že by se lékaři neuživili. Soňa Měrtlová doplnila, že některé obce jsou ochotny nabídnout ubytování, prostory atd. Tomáš Preininger pohovořil o povinném vzdělávání nemocničního personálu.    
7. Závěr 
Předseda poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání.  
  Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina  
  
  Soňa Měrtlová  
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina  
   
Zpracovala a zapsala Eva Oulehlová dne 6. 10. 2016 


